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REVISTA PRESEI 

 

 

 Planul de relansare economică va fi prezentat miercuri / Va fi un program 

de investiții pe cinci ani 

Premierul Ludovic Orban și mai mulți miniștri, în special cei din zona de 

economie, vor prezenta miercuri marele plan de relansare economică, au spus 

pentru HotNews.ro surse guvernamentale. Programul este pe termen lung, mai 

exact pe cinci ani, și conține proiecte de investiții de multe miliarde de euro. Va fi, 

practic, un program de guvernare al PNL. 

 

Ludovic Orban a vorbit în mai multe rânduri de proiecte avute în vedere pentru 

relansarea economiei. Unul dintre acestea vizează înființarea de către stat a unui 

fond de investiții pe model polonez. Fondul va avea o capitalizare de 300 de 

milioane de euro și va fi listat pe bursă. Despre plan, Orban a mai spus că vor fi 

mobilizate toate resursele financiare pentru marile obiective de infrastructură de 

transport, de infrastructură energetică, de infrastructură în domeniul sănătăţii, 

educaţiei, în domeniul comunicaţiilor şi în domeniul agriculturii. 

 

Resursele financiare pot fi atrase din partea finanţatorilor instituţionali, cât și din 

zona fondurilor europene. De asemenea mai pot fi obținute finanțări prin emisia de 

titluri, prin împrumuturi, fie pe piaţa internaţională, fie pe piaţa internă. 

În urmă cu o săptămână, Orban a declarat, după o vizită pe şantierul autostrăzii 

Comarnic-Braşov, că Guvernul va aloca resurse impresionante pentru 

modernizarea infrastructurii, susținând că aceasta este prioritatea zero, în scopul 

unirii provinciilor istorice şi creşterii perspectivelor de dezvoltare pentru toate 

regiunile. 

 

El şi-a exprimat dorinţa ca în şase ani să existe o conexiune a Braşovului cu toate 

regiunile. 
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"Vreau ca peste 6 ani - ştiţi vorba 'toate drumurile duc la Roma' -, când voi veni în 

Braşov, să spun 'toate drumurile duc la Braşov', a mai spus Orban. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Senat: Ministrul Cîţu - invitat din nou la audieri, în Comisiile economică şi 

de buget 

Ministrul Finanţelor Publice, Florin Cîţu, este invitat luni, pentru a treia oară, la 

audieri, de către Comisiile economică şi de buget din Senat. 

 

Tema audierii vizează "derularea Programului IMM Invest România, strategia de 

administrare a datoriei publice, programul de convergenţă 2020, perspectiva 

negativă generată de scăderea veniturilor bugetare ca urmare a contracţiei 

economice din ultimele luni, aplicarea prevederilor art. 48 din Legea nr. 5/2020 a 

bugetului de stat pe anul 2020". 

 

Comisiile de specialitate din Senat l-au invitat pe 10 şi 15 iunie la audieri pe 

ministrul Cîţu, dar acesta nu a venit, motivând agenda încărcată. 

 

Preşedintele Comisiei economice din Senat, Daniel Zamfir, a solicitat Biroului 

permanent al Senatului să-l informeze pe premierul Ludovic Orban că ministrul 

Finanţelor Publice, Florin Cîţu, şi preşedintele Fondului Naţional de Garantare a 

Creditelor pentru Întreprinderile Mici şi Mijlocii (FNGCIMM), Cristian Valeriu 

Păun, au lipsit de la şedinţele comisiilor de specialitate ale Senatului, unde au fost 

invitaţi. 

 

Preşedintele interimar al Senatului, Robert Cazanciuc, a declarat că va lua legătura 

telefonic cu ministrul Finanţelor Publice, pentru a stabili o dată la care să fie audiat 

în Comisiile de specialitate ale Camerei superioare a Parlamentului, anunţând că în 

caz contrar se va adresa printr-o scrisoare premierului Ludovic Orban. 
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"Am atras atenţia reprezentantului Guvernului prezent la discuţiile din Biroul 

permanent, domnul secretar Săpunaru, să-l informeze pe premierul Orban. Voi lua 

şi eu legătura cu ministrul de Finanţe, în aşa fel, prin dialog cu preşedintele 

Comisiei, să stabilească o dată la care poate fi audiat. (...) Dacă acest lucru nu va fi 

posibil, o să facem o scrisoare premierului Orban pentru a găsi, totuşi, formule de 

cooperare, în aşa fel încât, atunci când o comisie spune că cineva trebuie să fie 

prezent, să fie prezent", a afirmat Cazanciuc, pe 22 iunie.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Parlament/ Comisiile de buget: Luni - audierea candidaţilor pentru Curtea 

de Conturi 

Membrii Comisiilor de buget-finanţe ale Senatului şi Camerei Deputaţilor îi vor 

audia, luni, de la ora 14,00, pe candidaţii la funcţiile vacante de consilier la Curtea 

de Conturi, un vicepreşedinte - Autoritatea de Audit - şi cinci membri. 

 

Fiecare candidat va primi din partea celor două Comisii de buget un aviz, care va fi 

supus votului plenului Parlamentului. 

 

PNL a decis să o susţină pe Claudia Boghicevici pentru un mandat de consilier la 

Curtea de Conturi, iar preşedintele interimar al PSD, Marcel Ciolacu, a declarat că 

nu are "nicio problemă în a-l susţine pe Niculae Bădălău" pentru o astfel de 

funcţie. 

 

Nicu Marcu, numit miercurea trecută de Parlament în funcţia de preşedinte al 

Autorităţii de Supraveghere Financiară, a anunţat că renunţă la postul de 

vicepreşedinte al Curţii de Conturi. 

 

În adresa transmisă Birourilor permanente reunite ale Camerei Deputaţilor şi 

Senatului, Nicu Marcu preciza că îşi depune demisia, începând din 24 iunie, din 

funcţia de consilier de conturi - vicepreşedinte al Curţii de Conturi. 
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Parlamentul se va reuni, marţi, în şedinţă comună pentru numirea unor membri la 

Curtea de Conturi. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Parlament/ Comisiile de specialitate audiază candidaţii pentru funcţiile 

vacante de la CNCD 

Comisiile juridice şi pentru drepturile omului din Senat şi Camera Deputaţilor şi 

Comisia pentru egalitate de şanse din Cameră se reunesc, luni, pentru a-i audia pe 

cei 26 de candidaţi la şapte locuri vacante din Colegiul Director al Consiliului 

Naţional pentru Combaterea Discriminării. 

 

Cei 26 de candidaţi se luptă pentru ocuparea a şase mandate complete de membru 

în Colegiul Director al CNCD şi un rest de mandat, până în 2023. Mandatele 

complete sunt de cinci ani. 

 

Printre candidaţi se numără actualul preşedinte al CNCD, Astalos Csaba, propus de 

grupurile parlamentare ale UDMR. 

 

Pe listă se mai află şi actualii membri ai Colegiului Director al CNCD, printre care 

Luminiţa Gheorghiu, Ilie Dincă, susţinut de grupul parlamentar al minorităţilor 

naţionale, Cristian Jura, Tatiana Sandu, Claudia Popa, susţinută de grupurile 

parlamentare ale PNL. 

 

Adrian Diaconu, senator PSD, şi Doru Frunzulică, fost secretar de stat în Guvernul 

Dăncilă şi fost eurodeputat, şi-au depus candidatura. 

 

Ionuţ Mavrichi, consilier patriarhal la Patriarhia Română între anii 2016-2019, este 

susţinut de grupurile parlamentare ale PMP pentru un loc în Colegiul Director al 

CNCD, Cătălina Olteanu - de grupurile USR pentru un mandat, iar Maria Moţa 

este susţinută de liberali pentru restul de mandat. 
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Ceilalţi candidaţi sunt: Marta-Iozefina Bencze, Florin Danciu (consilier 

parlamentar la Comisia pentru sănătate şi familie de la Camera Deputaţilor), Ioana 

Enache, Horia Grama (consilier la Cancelaria preşedintelui Camerei Deputaţilor), 

Noni-Emil Iordache (consilier în Guvern), Radu Potcoavă (regizor), Luminiţa 

Gabriela Pruteanu, Valentina Filofteia Şerban (solistă de muzică populară), 

Daniela Ştefănescu (consilier superior în corpul de control al prim-ministrului), 

Dan Tănasă (fost jurnalist independent), Laurenţiu Tănase (fost membru al 

Colegiului CNSAS, fost secretar de stat în Ministerul Culturii), Mădălina 

Tomescu, Daniela Tontsch (membru în Consiliul General al Institutului Român 

pentru Drepturile Omului), Andrei Bursucă, Lavrin-Ioan Covaci. 

 

Plenul comun al Parlamentului va decide marţi care dintre aceşti candidaţi pentru 

Colegiul Director al CNCD vor ocupa funcţiile vacante. Votul va fi secret, cu 

buletine de vot.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Cum a administrat BNR în 2019 rezervele României și câți bani au 

generat. Rentabilitatea anuală a urcat de la 0,3% în anul 2018 la 0,41% în 2019 

Conform statisticilor publicate, 15 bănci centrale au cumpărat pe parcursul anului 

2019 cel puțin o tonă de aur, iar cererea pentru metalul galben a provenit exclusiv 

din partea băncilor centrale din economiile în curs de dezvoltare, se arată 

în Raportul anual al BNR. Turcia, care a început cumpărările de aur în anul 2017, 

s-a situat pe primul loc într-un top al cumpărătorilor de aur în 2019, crescând 

deținerile de aur cu 159 de tone și acumulând un total al rezervelor de aur de 412,5 

tone. De asemenea, Polonia a făcut în 2019 cea mai mare achiziție unică de metal 

prețios, de 94,9 tone aur în luna iunie, în total achizițiile nete anuale fiind de 100 

de tone, determinând astfel creșterea stocului de aur deținut la 228,6 tone aur (9% 

din totalul rezervelor internaționale). 

 

 

https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2020-06-27-24140517-0-raport-anual-2019.pdf
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 La 31 decembrie 2019, rezervele internaționale ale României însumau 37,45 

miliarde euro, din care 87,9% reprezentau rezerve valutare și 12,1% aur 

monetar, înregistrând o creștere totală de 650 milioane euro față de sfârșitul 

anului 2018. Rezerva de aur s-a menținut la circa 104 tone, dintre care peste 

61 de tone aflate în custodie la Banca Angliei; o acțiune de verificare la 

sediul acestei instituții a lingourilor a fost efectuată de către BNR în 2019, 

pentru al patrulea an consecutiv. 

Din punct de vedere valoric, rezerva de aur a României a înregistrat o creștere de 

789 milioane euro față de sfârșitul anului 2018 (până la 4,524 mld. euro), ca 

urmare a majorării prețului aurului pe piețele internaționale. Rezerva valutară s-a 

micșorat în perioada de referință cu 139 milioane euro, totalizând 32 926 milioane 

euro la sfârșitul anului 2019. 

În anul 2019, în contextul evoluțiilor de pe piețele financiare internaționale a avut 

loc scăderea randamentului mediu la care au fost investite activele în valută. În 

aceste condiții, diferențialul dintre rentabilitatea obținută prin plasarea activelor în 

valută și ratele dobânzilor asociate pasivelor externe ale instituției a devenit 

negativ. 

Politica investițională practicată de către BNR, în conformitate cu strategia de 

administrare a rezervelor internaționale pentru perioada 2018-2019, a continuat să 

fie prudentă. Prețul unciei de aur exprimat în dolari SUA s-a majorat pe parcursul 

anul 2019 cu 18,3%, cea mai mare creștere anuală din 2010, cotația de închidere a 

zilei de 31 decembrie 2019 fiind de 1 517 dolari SUA. În euro, prețul a crescut în 

perioada menționată cu 21%. 

Creșterea semnificativă a prețului aurului a avut loc între începutul lunii iunie și 

începutul lunii septembrie, un factor principal constant de influență asupra acestuia 

fiind sentimentul participanților la piață privind perspectivele economice globale. 

De asemenea, această tendință a fost susținută de majorarea cererii pentru active 

sigure, declanșată de reescaladarea tensiunilor comerciale dintre SUA și China și 

de sporirea incertitudinilor geopolitice și a probabilităților – începând cu luna 

august – pentru adoptarea unor politici monetare laxe și stimulente fiscale atât în 

Europa, cât și în SUA, cu impact asupra scăderii ratelor dobânzilor. 
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Astfel, în data de 4 septembrie prețul unciei de aur a atins nivelul maxim de 

tranzacționare al ultimilor șapte ani, de 1 557,11 dolari SUA. Apetitul investitorilor 

pentru aur a fost evident pe parcursul anului, după cum s-a observat și în creșterea 

semnificativă a fluxurilor din partea fondurilor de investiții tranzacționabile la 

bursă (exchange traded funds – ETF) pentru care aurul este activ suport, în cererea 

robustă a băncilor centrale, dar și în creșterea poziționării investiționale pe termen 

lung reflectată de contractele futures tranzacționate. 

Un alt aspect important în evoluția metalului prețios în anul 2019 este reflectat de 

faptul că băncile centrale s-au situat pentru al zecelea an consecutiv în poziția de 

cumpărător net. Rezervele globale de aur au crescut pe ansamblul anului 2019 cu 

650,3 tone (o majorare de nivel mai mare s-a înregistrat o singură dată în ultimii 50 

de ani), subliniind astfel importanța pe care băncile centrale o acordă aurului ca 

activ în cadrul rezervelor internaționale. 

În anul 2019, au fost urmăriți principalii parametri strategici pentru activitatea de 

administrare a rezervelor internaționale, stabiliți de către Consiliul de administrație 

al BNR la începutul anului 2018 pentru perioada 2018-2019. Aceștia au vizat un 

cadru care să permită obținerea unei performanțe investiționale cât mai ridicate pe 

ansamblul perioadei de aplicare a strategiei, prin practicarea unui management 

prudent și eficace al rezervelor, centrat pe diversificarea riscurilor bilanțiere ale 

instituției, pe siguranța și lichiditatea plasamentelor. 

Ce a urmărit BNR în activitatea de administrare a rezervelor internaționale: 

 compoziția rezervei valutare: euro – între 55 și 85% din total; dolarul SUA – 

între 10 și 35% din total; alte valute – maximum 20% din total; 

 o durată medie de până la 1 an și 3 luni pentru întreaga rezervă valutară; 

 o tranșă de investiții care vizează îmbunătățirea rezultatelor din activitatea 

de administrare a rezervelor internaționale; 
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 categorii de emitenți eligibili: (i) Guvernul SUA; (ii) agenții guvernamentale 

sau sponsorizate de Guvernul SUA; (iii) guvernele țărilor membre ale 

Uniunii Europene; (iv) agenții guvernamentale sau sponsorizate de 

guvernele țărilor membre ale UE; (v) Guvernul Japoniei; (vi) alte guverne 

care beneficiază de rating minim A-; (vii) instituții supranaționale; (viii) 

entități private emitente de obligațiuni garantate cu active; 

 limita de expunere față de entități private emitente de obligațiuni garantate 

cu active: 10% din totalul rezervelor internaționale; 

 limita de expunere față de entități private, altele decât cele emitente de 

obligațiuni garantate cu active: 10% din totalul rezervelor internaționale. 

În cursul anului 2019, BNR a început să investească în obligațiuni sustenabile, 

demersul vizând în prima fază obligațiunile „verzi” și alte obligațiuni din această 

categorie emise de emitenții deja aprobați, care beneficiază de același risc de credit 

ca și obligațiunile convenționale emise de aceștia. De asemenea, s-a menținut 

restricția privind efectuarea de plasamente la contrapartide private. 

 Scăderea nivelurilor randamentelor la care au fost remunerate investițiile 

realizate în cadrul activității de administrare a rezervelor internaționale a 

contribuit la diminuarea veniturilor potențiale din plasamente, dar efectul 

pozitiv al aprecierii de capital a fost dominant și a determinat creșterea 

rentabilității anuale obținute din administrarea portofoliilor, de la 0,3% în 

anul 2018 la 0,41% în 2019. În același interval, veniturile economice 

aferente activității de administrare a portofoliilor au crescut de la 98 

milioane echivalent euro la 138 milioane echivalent euro. 

 Rentabilitățile anuale ale portofoliilor de lichiditate ale BNR, denominate în 

euro și dolari SUA, s-au situat la nivelurile de -0,57% și respectiv 2,90%. 

Portofoliile de investiții – denominate în lire sterline, coroane norvegiene, 

dolari canadieni și dolari australieni – au înregistrat rentabilități anuale 

pozitive, cuprinse între 0,75% și 3,06%. 
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Rezervele internaționale ale României au rolul de mecanism fundamental de 

protejare a economiei împotriva șocurilor externe adverse și conferă credibilitate 

statului în plan internațional. În același timp, acestea constituie un instrument 

important în implementarea politicii monetare și de curs de schimb a BNR, precum 

și în gestionarea datoriei externe a României, publică și privată. Totodată, 

rezervele internaționale contribuie la asigurarea stabilității financiare interne. 

Țările emergente cu acces la piețele de capital la costuri rezonabile, cum este și 

cazul României, folosesc de regulă rezervele valutare – parte a rezervelor 

internaționale – în scop preventiv, pentru combaterea riscurilor ce derivă dintr-o 

eventuală deteriorare a soldului contului curent. În economiile cu regim de curs de 

schimb de tip flotare controlată, un factor care joacă un rol important în stabilirea 

nivelului optim al rezervelor valutare îl constituie volatilitatea monedei locale, în 

special în momentele de turbulențe pe piețele financiare. 

Criza financiară globală declanșată în anul 2008 a determinat schimbarea 

percepțiilor privind gradul optim de adecvare a rezervelor (chiar și în cazul 

economiilor dezvoltate), ca urmare a accesului redus la lichiditate al statelor – în 

condiții acceptabile – în perioadele cu tensiuni ridicate pe piețele financiare. 

Rezervele internaționale pot facilita accesul la finanțare în astfel de momente. În 

cadrul activității de administrare a rezervelor internaționale, BNR urmărește 

asigurarea unui nivel adecvat al acestora, astfel încât să fie îndeplinite cumulativ o 

serie de obiective. Sunt urmărite în primul rând lichiditatea și siguranța, iar în 

subsidiar obținerea de profit, administrarea rezervelor internaționale de către BNR 

fiind efectuată în condiții de apetit redus față de risc. 

Astfel, maximizarea valorii rezervelor internaționale are loc în condițiile 

respectării unor limite de risc prudente, care asigură disponibilitatea permanentă a 

acestora pentru utilizare în caz de necesitate. Ultimele tendințe la nivel global 

vizează un rol activ al băncilor centrale în promovarea investițiilor sustenabile. La 

nivelul administrării rezervelor internaționale, acesta poate fi îndeplinit prin 

adăugarea sustenabilității investițiilor drept obiectiv, alături de cele trei obiective 

clasice. Această abordare este cu atât mai oportună cu cât absența luării în calcul a 

considerentelor referitoare la sustenabilitate ar echivala cu neglijarea unui factor ce 

potențează valoarea pe termen lung a investițiilor. 

(Sursa: Digi 24) 
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 Deficitul României în comerţul cu produse agroalimentare, în scădere cu 

aproape 9% în primul trimestru 

Deficitul României în comerţul cu produse agroalimentare a scăzut cu aproape 9% 

în primul trimestru din acest an, comparativ cu perioada similară din 2019, până la 

440,9 milioane de euro, potrivit datelor furnizate la solicitarea AGERPRES de 

către Ministerul Agriculturii şi Dezvoltării Rurale (MADR). 

În primele trei luni din 2019, deficitul înregistrat în comerţul cu produsele 

agroalimentare a fost de 482,83 milioane de euro. 

Citește și: Situație de groază în spitale! Destăinuirea unei paciente: ‘Trecem prin 

saloane cu bolnavi să ajungem la toaletă’ 

Pe relaţia cu Uniunea Europeană, România a consemnat un deficit de 953,28 

milioane de euro în primul trimestru din acest an, însă în comerţul cu ţările 

extracomunitare a înregistrat un excedent de 512,37 milioane de euro. În 2019, 

perioada analizată, deficitul pe schimburile intra-comunitare a fost de 777,4 

milioane de euro, în timp ce pe ţările terţe excedentul a totalizat 294,56 milioane 

de euro. 

Potrivit datelor statistice, România a exportat, în perioada ianuarie-martie a.c., 5,14 

milioane de tone de produse agroalimentare, în valoare de 1,99 miliarde de euro, în 

creştere faţă de perioada similară din 2019 atât din punct de vedere cantitativ cât şi 

valoric, când exporturile în ţările intra şi extracomunitare au totalizat 3,83 milioane 

tone, iar încasările au depăşit de 1,61 miliarde de euro. 

Citește și: VIDEO Nebunie în Vama Veche. Bătaie în toată regula pe plajă cu 

pumni și picioare pe ritmurile muzicii 

Pe de altă parte, importurile de produse agroalimentare s-au cifrat la 2,62 milioane 

de tone în primele trei luni ale anului 2020, o cantitate pentru care s-au cheltuit mai 

mult de 2,43 miliarde de euro, în timp ce în perioada similară din 2019, au fost 

importate 2,26 milioane de tone de alimente, valorând 2,09 miliarde de euro. 

 

 

https://www.agerpres.ro/
https://www.bugetul.ro/situatie-de-groaza-in-spitale-destainuirea-unei-paciente-trecem-prin-saloane-cu-bolnavi-sa-ajungem-la-toaleta/
https://www.bugetul.ro/situatie-de-groaza-in-spitale-destainuirea-unei-paciente-trecem-prin-saloane-cu-bolnavi-sa-ajungem-la-toaleta/
https://www.bugetul.ro/video-nebunie-in-vama-veche-bataie-in-toata-regula-pe-plaja-cu-pumni-si-picioare-pe-ritmurile-muzicii/
https://www.bugetul.ro/video-nebunie-in-vama-veche-bataie-in-toata-regula-pe-plaja-cu-pumni-si-picioare-pe-ritmurile-muzicii/
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Potrivit MADR, în topul alimentelor exportate care au adus cele mai multe încasări 

în primul trimestru din acest an au fost cerealele, cu încasări de 819,58 milioane de 

euro pentru 3,99 milioane de tone, fiind urmate de produsele din tutun, cu 349,27 

milioane de euro (15.877 tone) şi seminţele şi fructele de plante oleaginoase, 

seminţe şi fructe diverse, plante industriale şi medicinale, cu 220,63 milioane euro 

(486.325 tone). 

În schimb, la importuri, carnea şi organele comestibile ocupă prima poziţie cu o 

valoare de 257,35 milioane de euro pentru o cantitate de 118.525 tone. De 

asemenea, în primul trimestru s-au mai importat 281.968 tone de legume, plante, 

rădăcini, tuberculi, în valoare de 187,65 milioane de euro şi 119.605 tone lapte şi 

produse lactate, ouă, miere, produse comestibile de origine animală, în valoare de 

174,98 milioane de euro. 

România a înregistrat în 2019 un deficit de 1,225 miliarde de euro în comerţul cu 

produse agroalimentare, în creştere cu peste 8% faţă de 2018, când s-a cifrat la 

1,133 miliarde de euro, conform datelor anunţate de Ministerului Agriculturii. 

Anii 2013 şi 2014 sunt singurii în care România a încheiat pe excedent în comerţul 

cu produse agroalimentare, cu un plus de 300 de milioane de euro, respectiv 500 de 

milioane de euro, după 20 de ani în care importurile au devansat exporturile de 

alimente şi produse agricole. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Nelu Tătaru: Ne gândim inclusiv la restricționarea circulației în anumite 

localități, dacă apar focare / Analizăm Valea Prahovei și litoralul 

Autoritățile iau în calcul restricționarea circulației în anumite localități, dacă apar 

focare de coronavirus, a anunțat duminică seară, la Digi24, ministrul Sănătății Nelu 

Tătaru. „Analizăm Valea Prahovei și litoralul, acolo se respectă cel mai puțin 

regulile”, a mai precizat ministrul, dar a subliniat că nu este cazul de a fi impusă 

carantina în destinațiile de vacanță. 

Tătaru a declarat că bilanțul de astăzi arată că „avem o rată de infectare de 4%, 

avem o transmitere comunitară accentuată”. 
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„Cresc cazurile grave, avem o virulență crescută și sunt afectate grupele de risc. 

Am văzut și tineri afectați”, a spus Tătaru, potrivit Digi24.ro. 

El a precizat că România are 4.000 de paturi la ATI, dintre care 3.000 sunt 

„complet dotate”. „Nu este o problemă ca număr sau ca dotare, dar e o problemă că 

noi ne gândeam că tot ce era spital Covid să-l putem reda ca spital non-Covid”, a 

explicat ministrul. 

 

În acest sens, el a spus că trebuie avută în vedere o raportare diferită, în funcție de 

situația din fiecare județ. 

„Trebuie să facem o analogie și să vedem ce înseamnă tot turismul de pe Valea 

Prahovei, apoi tot litoralul. Vine populație din toată țara și se reîntoarce, făcând o 

transmitere comunitară în localitățile lor. Acolo se respectă cel mai puțin regulile și 

atunci reevaluarea, ca și controale la agenții economici, reevaluarea la județele de 

unde au venit acești conaționali. În următoarele două-trei zile vom vedea județele 

care au creșteri”, a subliniat Nelu Tătaru. 

Întrebat dacă va fi impusă carantina în anumite locuri de vacanță, ministrul a spus 

că nu, dar că „agenții economici trebuie să respecte regulile care au fost stabilite. 

Dacă nu sunt respectate, se vor lua măsuri”. 

„Nu este intenția noastră să ne transformăm în stat polițienesc, relaxarea a fost 

însușită, și-a dat acordul tot ce a însemnat industrie din domeniul respectiv. Au fost 

de acord cu regulile, să le respecte. E o relaxare pe care ne-am asumat-o toți. Ar fi 

trebuit să nu ajungem aici”, a spus Tătaru. 

„Avem în schimb acele focare care sunt în cămine, și focare în spitale, sunt focare 

gestionate. Vom impune, ne gândim și la restricționarea circulației în anumite 

localități. Evaluăm, iar rezultatele vor da și măsura”, a mai spus Nelu Tătaru. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/nelu-tataru-ne-gandim-si-la-restrictionarea-circulatiei-in-anumite-localitati-1330187
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 Ministerul Fondurilor Europene: 57 de proiecte de apă și canal au fost 

deblocate. Se vor semna proiecte de cercetare în valoare de 23 de milioane de 

euro. 

Potrivit unui comunicat de presă transmis de instituție ministrul Fondurilor 

Europene, Marcel Boloș și reprezentanți ai instituției au efectuat mai multe vizite 

de lucru în Vâlcea, Sibiu, Teleorman și Alba pentru identificarea soluțiilor de 

deblocare a proiectelor de apă și canalizare cu finanțare europeană care „trenează 

de ani de zile”. 

„Din prima zi a mandatului am urmărit trei principii: banii europeni trebuie 

investiți, nu cheltuiți; transparentizarea și debirocratizarea fondurilor în ciuda 

reticenței sistemului; și pregătirea cadrului legal astfel încât România să fie 

pregătită să lanseze proiecte generatoare de absorbție încă de la începutul 

exercițiului 2021-2027, fără să mai repetăm greșelile anterioare când se pierdeau 

ani de zile până când demarau proiectele”, a declarat ministrul Fondurilor 

Europene. 

Acesta a precizat că în opt luni au fost deblocate 57 de proiecte în legătură cu: 

 OUG 60/2020 privind suplimentarea cu 355 de milioane de lei pentru 

implementarea proiectelor de infrastructură fazate din perioada de 

programare 2007-2013, finanțate din fondurile aferente actualei perioade. 

Fără această suplimentare proiectele nu ar fi putut fi finalizate, România 

riscând să returneze toți banii investiți între timp. 

 HG 379/2020 pentru aprobarea metodologiei de ajustare a prețurilor 

devizelor proiectelor de infrastructură publică, fapt care a permis 

actualizarea la nivelul anilor 2014-2018. Fondurile deveniseră insuficiente 

ca urmare a evoluției indicilor INS în perioada dată, ducând la blocarea 

proiectelor. 

 OUG 40/2015 ce aduce modificări HG 677/2017, permițând astfel 

determinarea nivelului de cofinanțare a UE pentru proiectele generatoare de 

venit prin aplicarea unei rate forfetare de 6%. 
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 OUG 88/2020 care crează cadrul legal pentru finanțarea pregătirii 

proiectelor din viitorul exercițiu financiar 2021-2027 prin utilizarea banilor 

aflați acum la dispoziția României, o premieră în țara noastră. 

Potrivit ministerului, mai multe proiecte de cercetare în valoare 23 de milioane de 

euro semnate digital în următoarele zile, care duc la concretizarea Hubului 

Hidrogenului. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Termocentrala Mintia s-a oprit sâmbătă noapte din lipsă de cărbune. Lider 

de sindicat: 30% din orașul Deva rămâne fără agent termic (4.700 de 

apartamente). 

Liderul Sindicatului Solidaritatea Hunedoara, Cristian Iștoc a susținut la Digi24 că 

Ministerul Energiei este responsabil pentru această situație. 

„Prețurile încep să crească odată cu instalarea acestui sezon ploios, nu se dorește ca 

acest producător să mai producă energie. Avem nevoie de cel puțin 1700 de tone 

pe zi de cărbuni, pentru funcționarea optimă.Am cerut refacerea stocurilor încă de 

toamna trecută. Faptul că nu se dorește ca acest producător să fructifice 

oportunitățile din piața de energie arată clar că Ministerul, patronul Termocentralei 

și a Complexului Energetic Hunedoara nu dorește salvarea acestui producător”, a 

spus acesta. 

Liderul de sindicat a mai declarat că există procese în curs cu Greenpeace: „Avem 

soluții tehnice ca să ne conformăm la mediu, dar sunt oprite tot de Minister, deși 

avem procese cu Greenpeace. Suntem prinși într-un con care duce spre faliment. ” 

Iștoc a precizat că apartamentele din Deva vor rămâne fără agent termic „pe surse, 

până miercuri”.  „Noi am propus realizarea stocurilor de la rezerva de stat, statul 

român își asigura stocurile de cărbune în depozite, iar în caz de inundații, incidente 

pe calea ferată puteam să accesăm cărbunele din stocul de la rezerva de stat și nu 

opream funcționarea”, a completat acesta. 

(Sursa: biziday.ro) 
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 Conducerea TVR dezinformează opinia publică pentru a justifica angajarea 

abuzivă a casei de avocatură apropiată ministrului justiției! 

 Într-un comunicat de presă transmis vineri, 26 iulie 2020, conducerea Societății 

Române de Televiziune face mai multe afirmații false și denigratoare la adresa 

Sindicatului Român al Jurnaliștilor MediaSind, susținând că organizația noastră 

nu ar fi legitimă în TVR!!! Nu este prima dată când șefa TVR, Doina Gradea, prin 

Serviciul Comunicare, Relații Publice și Protocol, răspândește în spațiul public 

minciuni, cu scopul de a acoperi o situație dezastruoasă în cea mai mare instituție 

de presă a statului, generată de un șir lung de ilegalități și acte de corupție. 

Așa cum am precizat de mai multe ori, Sindicatul Român al Jurnaliștilor 

MediaSind are personalitate juridică prin Sentinta nr.2782 din data de 

12.04.2001, având membri în Televiziunea Română, Radio România, AGERPRES 

și mai multe instituții de media. Organizația a fost constituită în baza Legii 

sindicatelor nr.54/1991 ca sindicat național, format din mai mulți jurnaliști de la 

redacțiile bucureștene și din țară, sub denumirea Sindicatul Jurnaliștilor 

Profesioniști - SJP. Mai mult, în data de 13.04.2017 prin sentinta nr. 3486/2017 

rămasă definitivă, a fuzionat prin absorbție cu Sindicatul din Televiziunea 

Națională, TVR SIND, preluând și calitatea de sindicat de unitate la nivel de 

SRTv! Aceste realități sunt confirmate de sentințe judecătorești în mai multe 

procese pierdute de TVR, dar și de Ministerul Muncii, care, în adresa nr. 

105/IM/07.08.2019 a consfințit dreptul MediaSind de a-și reprezenta cei 

aproximativ 600 de membri din Televiziunea Națională. (amanunte aici: 

Ministerul Muncii demontează diversiunile conducerii Televiziunii Române! ) 

Diversiunile securistice ale conducerii TVR au fost demontate și de ITM 

București, prin recunoașterea și înregistrarea actului adițional la contractul colectiv 

de muncă din SRTV, încheiat în baza mandatului acordat Federației FAIR-

MediaSind de același Sindicat Român al Jurnaliștilor MediaSind și de 

Sindicatul TVR Craiova, semnat chiar de Doina Gradea! A susține acum că ai 

semnat un contract cu o organizatie „nelegitimă” la nivel de TVR denotă nu numai 

incoerență și ipocrizie, ci și rea credință. Noile drepturi câștigate la negocierile 

colective din TVR au intrat în vigoare!  

http://www.mediasind.ro/comunicate-1/ministerulmunciidemonteazadiversiunileconduceriiteleviziuniiromane
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/noiledrepturicastigatelanegocierilecolectivedintvrauintratinvigoare
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/noiledrepturicastigatelanegocierilecolectivedintvrauintratinvigoare
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Fiind în cunoștință de cauză în legătură cu legalitatea demersurilor SRJ MediaSind 

și, în același timp, să plătești, din bani publici, în mod abuziv, o casă de avocatură 

pentru a convinge o  instanță să oprească o organizatie sindicală să se mai exprime 

liber și să-și reprezinte membrii de sindicat din TVR, aceasta denotă 

iresponsabilitatea și disperarea unui manager care a pierdut de mult simțul 

realității. Nicio instanță din lume nu va putea să dea vreo hotârâre 

judecătorească care să încalce libertatea de exprimare, libera afiliere și 

dreptul organizațiilor sindicale de a-și reprezenta membrii! 

Precizăm că Televiziunea Română nu mai este finanțată prin taxa radio tv ci 

direct de la bugetul statului, motiv pentru care considerăm că îi sunt aplicabile 

prevederile  Ordonantei nr.26/2012 care interzic  instituțiilor publice să angajeze 

servicii juridice dacă au în componență compartimente juridice. Din acest motiv 

am solicitat conducerii SRTV, în baza Legii nr 544 să facă public contractul 

încheiat cu Casa de avocatură Zamfirescu -  Racoți – Vasile & Parteners,   

pentru a afla suma achitată pentru cei 4 (patru) avocati desemnati prin 

Împuternicirea nr.5078480 să se “ocupe” de MediaSind. (vezi aici: Șefa TVR 

angajează din bani publici patru avocați pentru a hărțui MediaSind!). Mai 

ales că, potrivit informațiilor apărute în presă, onorariul unui avocat al acestei case 

de avocatură  în care se află  socrul ministrului justiției, Cătălin Predoiu,  este 

de 90 euro plus TVA/ora!!! (amănunte aici 

https://m.luju.ro//dezvaluiri/anchete/scump-dom-le-scump-lumeajustitiei-ro-

prezinta-in-premiera-contractul-dintre-ministerul-mediului-si-sca-zamfirescu-

racoti-predoiu-ministerul-plateste-90-euro-plus-tva-pe-ora-de-avocat-contractul). 

În același comunicat din din 26 iunie se spune că organizația noastră „acţionează, 

în mod repetat, abuziv, subminând, în fapt, activitatea SRTv.” „Prin propagarea 

constantă de informaţii false, neverificate, prin ameninţări, instigare la ură şi 

revoltă, MediaSind afectează grav imaginea serviciului public de televiziune, 

inducând în eroare angajaţii instituţie şi opinia publică;” 

Cu alte cuvinte, potrivit Doinei Gradea, asumarea, de către organizația noastră, a 

rolului de avertizor public, reclamarea abuzurilor și ilegalităților, a risipirii 

discreționare a fondurilor publice, fapte extrem de reale, dovedite prin decizii ale 

Curtii de Conturi sau în instanțe de judecată, prejudiciază imaginea TVR.  

http://www.mediasind.ro/comunicate-1/sefatvrangajeazadinbanipublicipatruavocatipentruahartuimediasind
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/sefatvrangajeazadinbanipublicipatruavocatipentruahartuimediasind
https://m.luju.ro/dezvaluiri/anchete/scump-dom-le-scump-lumeajustitiei-ro-prezinta-in-premiera-contractul-dintre-ministerul-mediului-si-sca-zamfirescu-racoti-predoiu-ministerul-plateste-90-euro-plus-tva-pe-ora-de-avocat-contractul
https://m.luju.ro/dezvaluiri/anchete/scump-dom-le-scump-lumeajustitiei-ro-prezinta-in-premiera-contractul-dintre-ministerul-mediului-si-sca-zamfirescu-racoti-predoiu-ministerul-plateste-90-euro-plus-tva-pe-ora-de-avocat-contractul
https://m.luju.ro/dezvaluiri/anchete/scump-dom-le-scump-lumeajustitiei-ro-prezinta-in-premiera-contractul-dintre-ministerul-mediului-si-sca-zamfirescu-racoti-predoiu-ministerul-plateste-90-euro-plus-tva-pe-ora-de-avocat-contractul
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Din păcate prestigiul acestei instituții este știrbit de managementul dezastruos 

al actualei administrații. Este bine știut că cine are probleme cu legea, apelează la 

avocați. Și este normal să fie așa într-o democrație. Nu înțelegem însă de ce 

trebuie să plătim noi, poporul roman, onorariul! 

În consecință, Sindicatul Român al Jurnaliștilor MediaSind anunță că nu se 

va lăsa intimidat de acțiunile abuzive ale șefei TVR și a complicilor săi, 

indiferent de câte case de avocatură vor fi angajate și de câte rude ale 

ministrului justiției vor conține acestea. Organizația noastră va fi, în continuare, 

alături de oamenii pe care îi reprezintă, în spiritul Constituției. 

Îi asigurăm pe membri noștri din TVR că, în acțiunile viitoare, vom cere sprijinul 

instituțiilor naționale și internaționale - Federația FAIR-MediaSind, CNSLR-

Frăția, Federația Internațională a Jurnaliștilor, Federația Europeană a 

Jurnaliștilor, EBU, Organizația Internațională a Muncii, Consiliul Europei, 

Comisia Europeană și Parlamentul European, pentru ca drepturile angajaților să 

fie respectate și  în cea mai mare instituție de presă a statului român –Televiziunea 

națională. 

 Precizăm, totodată, că MediaSind va sesiza zilele următoare DIICOT, pentru a 

verifica aceste contracte încheiate fără aprobarea Consiliului Director și a 

Consiliului de Administrație, precum și pentru a ancheta activitatea tuturor celor   

care au produs un adevărat jaf instituționalizat în Televiziunea Română, fapt 

confirmat și de mai multe controale ale Curții de Conturi: 

(Sursa:  Departament Comunicare  SRJ MediaSind)                             

 

 UE îşi amână decizia în privinţa redeschiderii frontierelor 

Europenii nu reuşesc să ajungă la un acord asupra unei liste de ţări al căror nivel de 

contaminare cu Covid-19 ar permite să fie considerate „sigure” pentru ca rezidenţii 

lor să poată intra în Uniunea Europeană în iulie, au informat surse diplomatice de 

la Bruxelles, citate de AFP, potrivit Agerpres. 

 

 

https://www.agerpres.ro/politica-externa/2020/06/28/ue-isi-amana-decizia-in-privinta-redeschiderii-frontierelor--531046


 

CNSLR Fratia | Revista Presei 29 iunie 2020 18 

 

Vineri seară, ambasadorii ţărilor din UE şi spaţiul Schengen au propus o listă cu 

circa 15 state, dar fără SUA, unde pandemia pare să fi scăpat de sub control, şi care 

include China sub anumite condiţii. 

 

Preşedinţia croată a UE le-a dat termen statelor membre până sâmbătă seară pentru 

a se pronunţa printr-un vot, dar unele dintre acestea au solicitat mai mult timp. 

 

„Consultările continuă şi se vor prelungi până luni”, a declarat pentru AFP o sursă 

diplomatică europeană. 

 

„Este dificil de prezis un final, dar preşedinţia speră să se poată trece luni la vot”, a 

adăugat sursa. 

 

Lista propusă conţine 14 ţări (Algeria, Australia, Canada, Georgia, Japonia, 

Muntenegru, Maroc, Noua Zeelandă, Rwanda, Serbia, Coreea de Sud, Thailanda, 

Tunisia, Uruguay) la care se adaugă China, sub rezerva reciprocităţii, potrivit unei 

surse diplomatice. Călători din Andorra, Monaco, Vatican şi San Marino ar urma 

să fie de asemenea admişi. 

Lista nu include însă SUA, cea mai afectată ţară de pandemia noului coronavirus 

din punct de vedere al numărului de decese şi de infectări, cu 125.255 de decese 

pentru 2.492.246 de cazuri înregistrate până sâmbătă seară, dar nici Brazilia sau 

Rusia. 

Aceasta ar urma să fie revizuită la fiecare două săptămâni. 

 

Controlul la frontieră este o competenţă naţională a statelor, iar UE se străduieşte 

să se coordoneze cât mai bine, în contextul în care libera circulaţie se reia în spaţiul 

Schengen odată cu ridicarea restricţiilor impuse pentru combaterea noului 

coronavirus. 
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Călătoriile neesenţiale în UE au fost interzise de la jumătatea lunii martie, iar 

măsurile restrictive vor fi ridicate treptat începând cu 1 iulie, privilegiind vizitatorii 

veniţi din ţări a căror situaţie epidemiologică este asemănătoare celei a UE, unde 

pandemia s-a stabilizat, sau chiar mai bună. 

(Sursa: Agerpres) 

 


